
Liberaal is pas echt sociaal en financieel verstandig!

Inleiding:

Wederom ligt er een sluitende meerjarenbegroting voor en daar is VVD-Leefbaar Uden trots op. 

Hoe kan het dat we in de jaren dat er sprake was van een forse financiële crisis de OZB niet hoefde te 
verhogen en dat we dat nu wel moeten? Dit zou het 13e jaar moeten zijn dat we de OZB niet hoeven 
te verhogen en toch gebeurt dat in 2020. Hoe kan dat nu? Graag willen wij uitleggen waarom het toch 
de beste keuze is om daar nu mee in te stemmen.

We zijn de crisis toch voorbij?

De jaren dat Nederland, en dus ook Uden, in een financiële crisis zat is er bezuinigd op alles waar 
maar enigszins financiële ruimte zat. Dat was toen ook goed, dat moest. Alle zeilen moesten bijgezet 
worden om in Uden te kunnen blijven doen wat we wilden en wat er moest. Ook in deze jaren van 
financiële crisis is er steeds geïnvesteerd zodat de ontwikkelingen in Uden niet mee stil zouden vallen 
met de rest van de economie. Ondanks de financieel zware jaren hebben bijna alle plannen in Uden 
doorgang kunnen vinden. Daar hebben we steeds bewust voor gekozen en dat is steeds gelukt 
zonder de OZB te verhogen. In die jaren was er al zoveel financiële onzekerheid voor onze inwoners 
dat we als gemeente de stabiele koers voort hebben gezet om niet extra financiële lasten of zorgen bij 
onze inwoners neer te leggen. 

Misschien is dit te vergelijken met je eigen huishoudportemonnee. In de tijden dat het financieel 
onzeker of zwaar is zorg je dat alles door gaat. Je zorgt dat je je zorgkosten betaalt. Je zorgt dat je 
auto blijft rijden en de kinderen goede schoenen aan hebben. In deze onzekere en zware tijden geef 
je geen geld uit aan het onderhoud van je kozijnen, van je dak of aan die opleiding die je zo graag wil 
doen. Na de crisis maak je dan de balans op en ga je kijken welke investeringen je nu wel gaat doen. 
Je zult je dak wel gaan onderhouden om op de langere termijn meer kosten te voorkomen. Je gaat wel 
weer investeren in jezelf en die dure opleiding doen om uiteindelijk weer verder te komen. Zo is het 
ook met Nederland en met Uden gegaan. De salarissen van onze ambtenaren hebben jarenlang stil 
gestaan. Nu velen in Nederland weer meer profiteren van de financieel betere tijden hebben ook de 
ambtenaren een salarisverhoging gekregen. Het rijk heeft dat besloten. Het betekent dat er ruim 2 ton 
meer aan salarissen betaald moet gaan worden in Uden. Het rijk compenseert ons als gemeente daar 
niet voor dus dat moeten we zelf betalen. Een ander voorbeeld is IKC West. Deze school staat al lang 
op de nominatie om vernieuwd te worden. Het gebouw staat er nog, de lokalen doen het nog maar het 
gebouw voldoet niet meer aan de eisen en de wensen van deze tijd. Het is dus heel terecht dat na het 
Udens College en IKC Oost (OBS Camelot en de Palster) nu ook IKC West, na een jaar extra 
wachten, aan de beurt komt voor een vernieuwing. Zo zijn er meer investeringen te noemen, al dan 
niet opgelegd door het rijk of de provincie of gekozen door ons als gemeente, die niet langer op zich 
kunnen laten wachten. Dit alles is een logisch gevolg van de kaalslag die de voorafgaande jaren op 
sommige onderdelen gedaan is. Met de transities in het sociale domein heeft de gemeente nieuwe 
opdrachten gekregen. Deze opdrachten gingen gepaard met forse bezuinigingen. De transitie en 
transformatie jeugd kost tijd en geld. Ook in Uden brengt dit hoge kosten met zich mee. VVD-Leefbaar 
Uden vindt dat alle kinderen, die zorg nodig hebben, passende en adequate hulp moeten krijgen. 
Vanzelfsprekend willen wij ook graag meer zicht en meer grip op de kosten van de jeugdzorg maar is 
het een volstrekt logische keuze om alle zorg die noodzakelijk voor onze jongeren is te leveren en dus 
te betalen. Kunnen de portefeuillehouders van jeugd en WMO ons zeggen hoe zij meer grip denken te 
gaan krijgen op de kosten? Hoe gaan zij sturen op kwaliteit en continuïteit enerzijds en grip op de 
kosten anderzijds?

VVD-Leefbaar Uden heeft dus gemeend dat het te rechtvaardigen valt om nu, na de crisis, toch in te 
stemmen met een verhoging van de OZB. Wat ons betreft is deze verhoging maar tijdelijk en keren we 
zo snel als mogelijk terug naar het niveau van 2019. VVD-Leefbaar Uden zal voor de begroting van 
2021, heel alert zijn of de ingezette OZB-verhoging terug gedraaid kan worden. 



Hoe gaat het met Udenfonds?

Het is dit jaar een andere begroting dan de laatste jaren. Andere jaren spraken wij in aanloop naar 
deze begroting allerlei betrokken inwoners die graag subsidie wilden voor hun project. De 
gemeenteraad heeft dit in 2019 veranderd. Inwoners kunnen het hele jaar hun initiatieven voorleggen 
aan het Udenfonds. Met de informatie die wij nu hebben zijn wij zeer tevreden met de werkwijze van 
het Udenfonds. VVD-Leefbaar Uden zou heel graag volgend jaar voor de begroting een presentatie 
krijgen van het Udenfonds om te horen welke initiatieven er ingediend zijn en hoe daarmee om 
gegaan is. Kan de portefeuillehouder ons vertellen wanneer wij deze presentatie mogen verwachten? 
Het blijft onze zorg dat het succes van het Udenfonds nu vooral bepaald wordt door het harde werk en 
de integriteit van de mensen in dat Udenfonds. Kan de portefeuillehouder ons vertellen hoe deze hoge 
standaard gewaarborgd kan blijven los van personen?

Wat is dat netwerk van voorzieningen nou?

Onlangs heeft de raad besloten om in te stemmen met een pilot van 2 jaar voor het netwerk van 
voorzieningen. Het is een creatief antwoord op veel problemen die in de maatschappij en dus in onze 
wijken voorkomen. De individualisering van de maatschappij heeft gemaakt dat mensen minder 
betrokken zijn bij elkaar en dus minder goed weten wat ze voor elkaar in hun straat en in hun wijk 
kunnen doen. Hoe zorg je dat buren van elkaar weten wat de ander nodig heeft. Hoe zorg je dat 
iemand die mogelijk hulp nodig heeft bij het boodschappen doen wel de ander heel goed kan helpen 
bij kleren die kapot zijn? We noemen dit vitale gemeenschappen. Het netwerk van voorzieningen is 
nog geen beproefde methoden. Het getuigt dus van lef dat we deze pilot nu in 3 wijken gaan draaien. 
In het debat rondom dit netwerk van voorzieningen was een breed gedragen besef dat een pilot van 2 
jaar geen cultuurverandering van decennia kan omvormen. Kan de portefeuillehouders ons aangeven 
hoe hij ons op de hoogte houdt van de ontwikkelingen van dit netwerk van voorzieningen? Bij de 
evaluatie van deze pilot zal dus onvermijdelijk de vraag komen hoe we dit netwerk van voorzieningen 
structureel in onze gemeente uit kunnen rollen en dus structureel een plek in onze begroting zullen 
moeten gaan geven. Dat zal voorliggen in november 2021.

Liberaal is pas echt sociaal!

VVD-Leefbaar Uden stelt zich voortdurend de vraag wat moeten wij als gemeente nu regelen en wat 
kunnen wij prima aan onze inwoners en ondernemers overlaten? Deze vraag nemen wij ook mee als 
het om preventie gaat. Als gemeente moet je de voorwaarden creëren zodat inwoners elkaar kunnen 
vinden en ondersteunen als dat past. Je moet als gemeente niet betuttelen. Het is arrogant om te 
denken dat je als gemeente beter weet wat goed is voor je inwoners en ondernemers dan deze 
inwoners en ondernemers dat zelf weten. Het netwerk van voorzieningen is hier een mooi voorbeeld 
van. Preventie op allerlei andere vlakken past ook heel erg in deze visie. Het is de taak van de 
gemeente om de goede informatie te geven, om de voorwaarden als een wijkgebouw te organiseren 
en vervolgens is het aan de inwoners en ondernemers zelf om te bepalen hoeveel gebruik ze maken 
van zo’n MFA en wanneer ze dat dan doen. VVD-Leefbaar Uden streeft het liefst naar een MFA 
waarin verenigingen en ondernemers elkaar versterken zonder bemoeienis van de gemeente. De 
uitzondering is natuurlijk die inwoner die echt niet in staat is goed voor zichzelf te zorgen of op te 
komen of die inwoner die overlast bezorgd en dat niet zelf stopt. Er zijn allerlei structuren die in dat 
laatste kunnen en moeten voorzien. VVD-Leefbaar Uden vindt dat laatste zeker ook een taak van de 
gemeente.

Want zijn de MFA’s al de huiskamers van de wijk?

Er is veel geïnvesteerd in het ontmoetingsplein Oost. V&K heeft daar de accommodatie waar zij om 
vroegen. Het is aan hen om te zorgen dat zij een gezonde vereniging blijven. Zij verbinden veel 
Udenaren aan zich, jong en oud, en daarmee is zo’n investering aan gemeenschapsgeld goed te 
verantwoorden, vinden wij. 

IKC West zal de komende jaren verbouwd en gebouwd gaan worden. Ook dit is weer een grote 
investering die we gaan doen. Het pand van Aventurijn is hard aan vervanging toe om nog aan de 
wensen en de eisen van deze tijd te voldoen. De klimboom zal ook zijn huisvesting in IKC West gaan 
vinden. We hopen dat deze plek ook een belangrijke spil wordt in deze wijk. Kan de portefeuillehouder 



ons vertellen over de doelstelling van IKC West voor de toekomst? Wat gaat IKC West voor de wijk 
betekenen naast dat het twee scholen zal huisvesten?

Kan de portefeuillehouder ons vertellen wat ervoor nodig is om de MFA’s nog meer de huiskamers 
van de wijk te laten worden?

Ken jij je gebiedsplatform?

VVD-Leefbaar Uden vraagt zich af of alle Udenaren weten dat zij vertegenwoordigd worden in een 
gebiedsplatform. Kan de portefeuillehouder ons vertellen hoe alle Udenaren zich vertegenwoordigt 
kunnen gaan voelen door hun gebiedsplatform?

Voor VVD-Leefbaar Uden zouden deze gebiedsplatforms vervolgens namelijk een rol kunnen gaan 
spelen in de zelfredzaamheid van de wijk. Is het geen tijd om de gebiedsplatforms te gaan herzien?

Waar gaan we winkelen en waar gaan we eten en waar gaan we ontwikkelen?

Het centrum van Uden is belangrijk voor onze economische positie in de regio. Ook is ons centrum 
belangrijk voor het woonplezier in Uden. Hoe zorgen we dat ons centrum goed gevuld blijft met 
winkels en daarmee met bezoekers? Hoe zorgen we dat er leuke dingen in ons centrum te doen zijn? 
Het mooie aan ons centrum is dat we naast het aanbod van winkels ook veel horeca hebben. Vaak 
genoeg moet je zoeken naar een plekje als je zo maar spontaan wat wilt gaan eten of drinken. Dat is 
een goed teken. Blijkbaar bruist Uden volop. We zijn op de goede weg. Er is een nieuwe organisatie 
die zich verantwoordelijk voelt voor de ontwikkeling van het centrum, de UCO. VVD-Leefbaar Uden is 
onder de indruk van de volhardendheid van de ondernemers die zitting hebben genomen in de UCO. 
Het is fijn dat er een enthousiaste, betrokken en betrouwbare club ondernemers zich hard gaat maken 
voor de ontwikkeling van ons centrum. Er is een nieuwe centrummanager die vol nieuwe energie aan 
de slag gaat. Uden is groter dan alleen ons centrum. VVD-Leefbaar Uden vindt het belangrijk dat ons 
centrum nog meer bruisend wordt door de juiste evenementen en zo een aantrekkelijk centrum te zijn 
voor nog te vestigen winkels. Kan de portefeuillehouder samen met de nieuwe centrummanager de 
toekomstplannen over het centrum presenteren? 

Winkels en ook horeca zitten ook buiten ons centrum. Is het wijs om alles alleen in het centrum aan te 
gaan bieden en daarmee mooie ontwikkelingen buiten het centrum geen kans te geven? VVD-
Leefbaar Uden vindt het namelijk ook belangrijk om nieuwe initiatieven als bijvoorbeeld het 
FoodExperience Centre medewerking te verlenen. De ondernemer is degene die het financiële risico 
draagt. Wij moeten als gemeente vooral dankbaar dat zulke mooie nieuwe initiatieven naar Uden 
gehaald kunnen worden. De gemeente moet deze ondernemers met open armen ontvangen en vooral 
denken in oplossingen en mogelijkheden. Wij kijken ernaar uit om deze ‘eetbelevenis’ zo snel mogelijk 
te gaan bezoeken.

Verdere ontwikkeling van Uden Noord dient voortvarend opgepakt en uitgewerkt te worden. Kan de 
portefeuillehouder aangeven hoe hij deze ontwikkelingen op gaat pakken?

Hoe staat het met de bouw en de ontwikkeling van de nieuw te bouwen brandweerkazerne? Kan de 
portefeuillehouder ons daar over informeren?

Hoe staat het met het evenemententerrein? Kan de portefeuillehouder ons informeren over de 
ontwikkelingen hierin?

Ook zijn er in of nabij ons centrum nog een aantal plekken waar we goed over na moeten denken. Wat 
te denken van het “PNEMgebouw’ en omgeving. Dat is al lang een doorn in ons oog. Zo’n mooie 
locatie! Kan de portefeuillehouder ons vertellen waarom hier nog niets ontwikkeld wordt op dit 
moment? Het politiebureau en de brandweer gaan vertrekken uit het centrum. Als ook de scholen daar 
dan weg zijn komt er een grote ruimte vrij dichtbij het centrum? Wat willen we daar ontwikkelen dan? 
Is het wijs om daar wonen te ontwikkelen of juist iets innovatiefs? Of mogelijk een combinatie van 
deze 2? Ten slotte gaat dan eindelijk de Marktstraat op de schop. Deze plannen liggen al lang en 
zullen eindelijk ten uitvoer worden gebracht. VVD-Leefbaar Uden en de ondernemers in de 
marktstraat kijken uit naar de periode na de verbouwing. We zien echter wel op tegen de periode van 
de verbouwing. De ervaring leert dat projecten vaak langer duren dan op voorhand gedacht. We 



weten allemaal dat gezellig winkelen minder leuk is als je door een bouwput heen moet lopen. VVD-
Leefbaar Uden vindt het van groot belang dat de verbouwing van de Marktstraat niet langer dan 3 
maanden zal duren. We kunnen het niet verkopen dat ondernemers hun omzet terug zien lopen door 
een verbouwing. De ondernemingen met weinig vet op de botten kunnen zo’n lange periode mogelijk 
zelfs niet aan. Mag en kan de portefeuillehouder toezeggen dat de verbouwing van de Marktstraat niet 
langer dan 3 maanden zal duren? Kan de portefeuillehouder toezeggen dat met de nieuw te 
ontwikkelen centrumvisie de Marktstraat niet twee keer op de schop zal moeten?

Waar gaan we sporten en hoe genieten we van cultuur en regionale televisie?

VVD-Leefbaar Uden is erg blij met de nieuwe sportvisie. Toch zijn er nog een aantal keuzes te maken. 
VVD-Leefbaar Uden vindt het belangrijk dat we verantwoord faciliteren. De vraag is steeds wat bij de 
gemeente hoort en wat is aan de clubs of verveningen zelf. Mag je verschil maken tussen een 
verenging met veel leden uit de gemeente Uden en veel maatschappelijke betrokkenheid en een 
vereniging met veel minder leden uit Uden en veel minder maatschappelijke betrokkenheid? VVD-
Leefbaar Uden vindt van wel. We hebben een basisstructuur en daar zouden de clubs gebruik van 
kunnen maken. 

Door het Udenfonds hebben wij als raad, zoals al gezegd, minder zicht op of alle volksculturele 
activiteiten in Uden hun doorgang kunnen vinden. We vinden het te simpel om te zeggen: “We horen 
niets dus het zal wel goed zijn”. We horen heel graag het komend jaar hoe dit alles zich ontwikkeld 
heeft en of alle Udense initiatieven de kans krijgen die zij verdienen. Ook voor wat betreft culturele 
activiteiten geldt dat wij ons steeds de vraag stellen wat hoort bij de taak van de gemeente? Je mag 
voorwaarden stellen aan initiatieven alvorens je daar gemeenschapsgeld aan uit gaat geven. Je hoeft 
niet altijd te kijken naar de kosten maar je moet ook kijken naar hoeveel Udenaren hier plezier aan 
kunnen beleven. Het MRK, nu Krona, staat voor het eerst sinds lange tijd niet centraal voor de 
begroting van het komende jaar. Ook hiervoor geldt dat wij het eigenlijk te simpel vinden om dan maar 
aan te nemen dat het wel goed zal zijn. Kan de portefeuillehouder ons informeren hoe Krona zich 
ontwikkelt? Halen zij de cijfers zoals wij die met hen afspraken? 

Ten slotte vragen wij ons af hoe het met DTV staat? Is er al onderzoek gedaan naar de kijkcijfers? Het 
extra geld wat DTV kreeg zou ten goede komen van de kwaliteit van de programmering. Kan de 
portefeuillehouder ons vertellen of deze kwaliteitsslag getoetst is in 2019 en of deze gehaald wordt? 

Waar gaan we wonen?

VVD-Leefbaar Uden is erg blij dat op het DICOterrein volop gebouwd wordt. Ook in het Sesterpark 
zullen volgens afspraak 50 woningen gebouwd worden. In heel Nederland is bouwen en wonen een 
belangrijk onderwerp waar veel onvrede over is. In Uden is dat niet anders. Mensen die willen gaan 
wonen op het DICOterrein of het Sesterpark kunnen niet wachten tot zij hun nieuwe woning kunnen 
betrekken. Omwonende zijn soms teleurgesteld omdat zij, onterecht, andere verwachtingen hadden. 
Dat is jammer omdat het doel van de gemeente vooral is om te voldoen aan de woonwensen van 
Udenaren of toekomstige Udenaren. We kunnen echter niet in de lucht bouwen en dus zal er 
gebouwd worden waar andere mensen al wonen.

Kan de portefeuillehouder zeggen wanneer de bouw van de 50 woningen aan het Sesterpark gaat 
beginnen?

Vervolgens is het ook nog belangrijk, of misschien nog wel belangrijker, dat het juiste type woning 
gebouwd wordt. Je leven ontwikkelt zich en daarmee verandert ook je woonwens. Wil je graag klein 
en goedkoop beginnen, dan hoop je daarna door te kunnen groeien naar wat groters als de kinderen 
klein zijn. In de volgend levensfase is kleiner en comfortabel wonen weer het best passend. Het is dus 
zaak dat, op de huurmarkt en de koopmarkt, voldoende aanbod is van alle soorten, typen en maten 
woningen. Op die manier kunnen mensen ‘doorschuiven’ als hun levensfase daarom vraagt. Op deze 
manier voorkom je bijvoorbeeld het zgn. ‘scheefwonen’. De raad wil unaniem dat er meer sociale 
huurwoningen gebouwd worden. Deze vraag ligt voor bij Area. Kan de portefeuillehouder iets vertellen 
hoe het staat met de bouw van sociale huurwoningen? Ook is het wenselijk dat in de vrije huursector 
meer woningen in de prijsklasse 700 – 1000 euro gebouwd gaan worden. In onze veranderde 
maatschappij kan het heel passend zijn om een aanbod te ontwikkelen waar jong en oud door elkaar 



heen wonen. Kan de portefeuillehouder ons vertellen of er nog voldoende bouwgrond beschikbaar is 
om aan al deze wensen tegemoet te komen? Zou het in de toekomst mogelijk of wenselijk zijn om 
actieve grondpolitiek te voeren zodat bijvoorbeeld Volkel een duwtje in de goede richting kan krijgen?

Hoe staat het met de Lippstadtsingel, de N605 en de N264?

Vorig jaar vroegen wij ons ook al af hoe het nu verder zal gaan met de Lippstadtsingel, de N605 en de 
N264. Helaas lijkt daar nog weinig meer over bekend. Onlangs is men wel gestart met het 
leefbaarheidsonderzoek in Volkel, waarbij de provincie de uitslag van zal respecteren. Daar zijn wij blij 
mee. Wij hebben nu nog steeds dezelfde vragen en dezelfde voorkeuren. Het enige wat veranderd is 
het afgelopen jaar is dat wij ons nog meer zorgen zijn gaan maken over de leefbaarheid en 
verkeersveiligheid in Volkel en langs de Lippstadtsingel. Voor ons blijft de zuidelijke rondweg de meest 
gedegen oplossing. Kan de wethouder ons vertellen hoe het overleg hierover met de provincie loopt? 
Wat ons betreft is Uden het centrale punt in de driehoek Eindhoven, Nijmegen en Den Bosch. Hierin 
moeten we wel nadenken over de bereikbaarheid van Uden. De rondweg staat vast! Hoe zorgen we 
dat ons centrum goed bereikbaar blijft? Kan de portefeuillehouder ons vertellen hoe het staat met 
ontwikkelingen voor wat betreft openbaar vervoer? Wij vragen ons af hoe het staat met de 
ontwikkeling van het HOV naar Nijmegen?

Wat doet de veiligheidsregio nu voor ons?

VVD-Leefbaar Uden vindt veiligheid een belangrijk onderwerp waar de overheid de belangrijkste partij 
is. We hebben het dan over alle vormen en soorten van veiligheid: verkeersveiligheid, 
cybercriminaltieit, drugs gerelateerde criminaliteit, veiligheid tijdens het uitgaan van Uden, 
ondermijning etc. We kennen de samenwerking in de veiligheidsregio. Dit jaar moeten we als Uden 
veel meer bijdragen aan deze veiligheidsregio. Nu is het gevoel van veiligheid nooit onderhandelbaar. 
Als wij over de veiligheidsregio nadenken dan zien wij parallellen met onze eigen verzekeringen. Het 
kost een heleboel geld waar je vaak het idee van hebt dat je er niets voor terug krijgt tot het moment 
dat er iets ergs gebeurt en je erg blij bent met je investering. De ellende die dan ineens op je pad komt 
wordt niet groter doordat je niets geregeld hebt. Zo zien wij de veiligheidsregio ook. Kan de 
portefeuillehouder ons vertellen wat onze deelname in de veiligheidsregio ons nu oplevert? Ook 
vragen wij ons af of de portefeuillehouder ons inzicht kan geven over de criminaliteitscijfers van Uden?

Hoe veilig is de Maashorst?

De Maashorst brengt ons financieel in gevaar nu de gemeente Oss overweegt om gedeeltelijk v.w.b. 
financiële bijdrages uit deze samenwerking te stappen. Het bevestigt maar weer eens hoe kwetsbaar 
gemeenschappelijke projecten zijn. Je hebt elkaar nodig in de regio maar zodra het knelt is de reflex 
toch dat ieder voor zichzelf gaat zorgen. VVD-Leefbaar Uden vindt het belangrijk dat het natuurgebied 
Maashorst een plek is waar iedereen graag is en kan recreëren. Wij vragen ons inmiddels erg af of de 
Wisenten wel bijdrage aan deze doelstelling of dat de Wisenten deze doelstellingen in de weg staan, 
letterlijk en figuurlijk. Wij vinden een juiste balans voor alle gebruikers, mountainbikers, ruiters, 
hondenbezitters, wandelaars, natuur, etc. heel belangrijk.

Kan de portefeuillehouders ons vertellen wat de financiële consequenties zijn voor Uden als Oss 
inderdaad de samenwerking voor wat betreft de Maashorst zal beëindigen?

Wat te doen met duurzaamheid?

VVD-Leefbaar Uden vindt het een groot goed dat we allemaal veel meer vanzelfsprekend nadenken 
over duurzaamheid. We moeten rekenschap geven van de eindigheid van bepaalde zaken. We 
moeten nadenken over hoe onze beslissingen nu de verre toekomst beïnvloeden en we moeten dus 
duurzame keuzes maken. VVD-Leefbaar Uden vindt het echter niet nodig een koploper te zijn in 
duurzaamheid. Juist als het gaat om duurzaamheid is onze visie dat meerijden in het peloton veel 
efficiënter is dan koploper te willen zijn. We willen hiermee geen afbreuk doen aan het belang van 
duurzame beslissingen. Allerlei toekomstige investeringen om als Uden koploper te zijn in 
duurzaamheid zijn wat ons betreft dus niet wenselijk.



Waarom duurt het altijd zo lang en waarom kost het zoveel meer?

Als je je eigen huis gaat verbouwen dan maak je een plan voor wat betreft tijd en voor wat betreft 
budget. Onvermijdelijk houd je rekening met een aantal variabelen en probeer je die, hoe paradoxaal 
ook, mee te nemen in je planning. Vervolgens moet je op voorhand bedenken of alles wat jij wil en 
plant ook is wat je huisgenoten willen. Je zult op voorhand met je huisgenoten overeenstemming 
moeten hebben over wat je doet, wanneer je dat doet, hoe je dat doet en hoeveel dat mag kosten. 
Vooral kijk je wie dat dan betaalt. De laatste jaren leren ons dat veel projecten veel langer duren en 
veel meer kosten dan op voorhand begroot is. Hoe kan dat nu? Het frustreert VVD-Leefbaar Uden 
enorm en we proberen hier zicht op te krijgen. We zijn er nog niet uit! Als je met huisgenoten 
samenwoont die allemaal iets totaal anders willen dan zal het lang duren voordat je tot een besluit 
komt en zal niet iedereen tevreden zijn met het resultaat omdat er veel compromissen gesloten zijn. 
Zo zien wij burgerparticipatie inmiddels soms ook. VVD-Leefbaar Uden vindt het heel belangrijk dat de 
overheid zich alleen bemoeit met dat wat echt bij de overheid hoort. Dat wat door de inwoners zelf 
gedaan of besloten kan worden mag zeker bij de inwoners blijven. Toch lijkt dit, als het op 
burgerparticipatie aankomt, niet altijd haalbaar. Het lijkt onmogelijk om tot een beslissing te komen die 
breed gedragen wordt. Iedereen heeft andere belangen. VVD-Leefbaar Uden wil zeker niet terug naar 
de oude situatie maar wij willen wel de vaart in bepaalde projecten kunnen houden. Hoe waarborgt de 
portefeuillehouder dat er voortgang blijft in alle initiatieven die er voor liggen? Bovendien is het 
gemakkelijk om je wensenlijstje in te leveren als je niet zelf de rekening hoeft te betalen. Dit lijkt een 
soort van paradox in burgerparticpatie die ons als raad steeds vaker in een dilemma brengt: Of 
overschrijdt je budget enorm en dus geef je veel meer gemeenschapsgeld dan beoogd. Er is maar 
een zak met geld en als er dus meer geld naar een project gaat dan kunnen anderen dingen dus niet 
meer. Of je komt als raadslid in de positie dat je de grens van het budget gelijk stelt aan de grens van 
het project en daarmee dat bepaalde inwoners erg gedesillusioneerd achter zullen blijven. Werden zij 
op voorhand betrokken bij alle mooie ontwikkelingen in hun wijk, achteraf zijn hun wensen geen 
werkelijkheid geworden en is het vertrouwen beschaamd. VVD-Leefbaar Uden heeft hier ook niet de 
oplossing voor. Wel signaleren we dus dit probleem. Het is uitermate belangrijk om aan de voorkant 
van een project heel duidelijk te zijn over de kaders en dus aan verwachtingenmanagement te doen. 
Heel actueel is het voorbeeld van Park Moleneind. VVD-Leefbaar Uden zou in dit soort projecten 
graag de inwoners die middels burgerparticipatie betrokken zijn mede verantwoordelijk maken voor 
het budget. Denk, droom en debateer maar doe dat binnen de grenzen van het vooraf gestelde 
budget. 

Het Udenfonds lijkt een succesvolle vorm van burgerparticipatie te zijn waar het budget leidend is en 
de inhoud en betrokkenheid recht wordt gedaan. Zou het niet verstandig zijn om dus te leren van hoe 
het Udenfonds dit doet en dat ook bij dit soort projecten zo meer vorm te gaan geven? Kan de 
portefeuillehouder zeggen of dit een goede oplossingsrichting zou kunnen zijn?

Hoe dienstverlenend zijn wij?

Onze inwoners hebben recht op een excellente dienstverlening. VVD-Leefbaar Uden zou hier wel 
koploper in willen zijn! Misschien is het omdat VVD-Leefbaar Uden vooral wil denken als een 
ondernemer maar sommige dingen laten echt te lang op zich wachten. Wat ons betreft is het de taak 
van een gemeente om dienstverlenend te zijn aan zijn inwoners en ondernemers. Het moet geen 
verschil maken of je als inwoner je paspoort komt verlengen, of je als inwoner hulp nodig hebt voor je 
kind of als je als je als inwoner bereid bent veel geld te investeren in een nieuwe ontwikkeling in Uden. 
VVD-Leefbaar Uden wil dat deze inwoner een gemeente treft die denkt in kansen en niet in 
beperkingen. VVD-Leefbaar Uden wil een gemeente die betrouwbaar is in de antwoorden die zij geeft. 
Als je als gemeente een termijn niet haalt dan zorg je dat die inwoner dat tijdig hoort. VVD-Leefbaar 
Uden wil dat we de vragen die ons gesteld worden behandeld worden of het je eigen vraag is die je 
stelt. Kan het college ons vertellen hoe het kan dat sommige projecten en initiatieven echt heel lang 
bekend zijn maar nog geen doorgang vinden zonder dat heel helder is waarom het al dan niet door 
kan gaan? Kan het college aangeven wat er aan projecten ligt in voorraad?

VVD-Leefbaar Uden vraagt zich af of het geen tijd wordt om extra capaciteit in te zetten, in kwantiteit 
of in kwaliteit? VVD-Leefbaar Uden is er echt klaar mee om te vaak ontevreden burgers en 
ondernemers te horen.



We gaan nu echt met Landerd samen!! Dat is geen vraag meer.

VVD-Leefbaar Uden kijkt uit naar de nieuw te vormen gemeente met Landerd samen. Het proces 
zoals dat nu toe gelopen is heeft heel veel goede en mooie kanten. Wij zijn zeer tevreden over hoe de 
inwoners van beide gemeenten bij dit hele proces betrokken zijn geworden. Het is de eigen 
verantwoordelijkheid van alle inwoners in welke mate ze ook daadwerkelijk betrokken zijn geweest. 
Het proces van herindelen gaat in 2020 een volgende fase in. In Uden en Landerd zijn we straks even 
niet meer aan zet. Het ligt dan voor in andere lagen van onze democratie als de provincie, de tweede 
kamer en de eerste kamer. Tegelijkertijd, nu we weten dat we samen gaan, zullen we wel al volop af 
moeten stemmen met Landerd. De beiden gemeenten hebben elkaar beter leren kennen de afgelopen 
maanden en deze samenwerking geeft vertrouwen in de toekomst. VVD-Leefbaar Uden kijkt daar naar 
uit. Het voornemen tot een herindeling geeft allerlei wettelijke verplichtingen zoals een sluitende 
meerjarenbegroting voor beide gemeenten. Na de verkiezingen van de herindeling, in november 2021, 
zal de nieuw gekozen gemeenteraad nog vele moeilijke keuzes moeten maken. Het beleid van beide 
gemeenten zal op elkaar afgestemd moeten worden. Alle 2 de gemeenten gaan in gelijkwaardigheid 
samen waarmee we dan 6 kernen hebben die allemaal recht hebben op een gemeente die hun belang 
dient. Een gemeente, 6 kernen is een mooi toekomstbeeld.

Namens de fractie van VVD-Leefbaar Uden

Annemarie van Asseldonk

Fractievoorzitter

.  


